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Szegeden befejeződött 
a KGST-Ianácskozás 

Napirendjén szerepelt a számítástechnika 
alkalmazása az orvosi diagnosztikában 

Jegyzőkönyv aláírásával 
fejeződött be tegnap, szom-
baton Szegeden, a Tisza 
Szálló tükörtermében a 
KGST-tagországok nukleáris 
orvosi szakértőinek négyna-
pos koordinációs értekezlete. 
A tanácskozáson több, mint 
40 szakértő, csehszlovák, 
lengyel, magyar, NDK-beli, 
román és szovjet biológus, 
orvos, fizikus professzorok, 
mérnökök vettek részt. Ott 
voltak a varsói székhellyel 
működő Interatominstru-
ment elnevezésű nemzetközi 
egyesülés megbízottai is. 

Az értekezleten az orvosi 
nukleáris módszerek és mű-
szerek továbbfejlesztésével 
és tökéletesítésével kapcsola-
tos együttműködés eddigi 
eredményeit és a további 
feladatokat vitatták meg. 

A KGST-nek az atomener-
gia békés célú felhasználásá-

val foglalkozó állandó bi-
zottsága keretében az emlí-
tett területen folyó komplex 
együttműködés témavezetője 
Magyarország. A nukleáris 
orvosi szakértők eddig már 
több alkalommal találkoztak 
hazánkban. A mostani, sze-
gedi tanácskozás napirendjé-
ben kiemelt helyen szerepelt 
a számítástechnika alkalma-
zása a nukleáris orvosi diag-
nosztikában. A tárggyal kap-
csolatban minden résztvevő 
ország képviselője beszámolt 
a hazájában elért eredmé-
nyekről. A magyar összefog-
laló előadást dr. Csernay 
László adjunktus, a szegedi 
I. számú Belgyógyászati Kli-
nika izotóplaboratóriumának 
vezetője és Csirik János 
matematikus terjesztette a 
tanácskozás elé. Az előadá-
sokat kerekasztal-megbeszé-
léseken vitatták meg. és 

egyeztették a további előre-
haladás érdekében tett ja-
vaslatokat. A szakértői tes-
tület értékelte a munkaterv 
szerint elvégzett feladatokat, 
összegezte a további tenni-
valókat. A tanácskozáson 
készült jegyzőkönyv részét 
képezi majd a KGST atom-
energia állandó bizottsága 
elé kerülő jelentésnek. 

A megbeszélés résztvevői 
meglátogatták a szegedi ku-
tatóintézeteket, klinikákat is. 
Többek között felkeresték a 
Szegedi Orvostudományi 
Egyetem I. számú Belgyó-
gyászati Klinikáját, ahol 
már nemzetközileg elismert 
kutatásokat folytatnak a 
magyar gyártmányú nukleá-
ris műszerek által szolgálta-
tott adatok számítógépes ki-
értékelésére, a nukleáris me-
dicinának gyakorlati alkal-
mazására. 

Bútorgyártó 
gépsor 

A Tisza Bútoripari Válla-
lat szolnoki gyárában ú j 
gépsor szerelését kezdték 
meg. 1975-ben már hatvan-
ötmillió forint értékű be-
építhető konyhabútort készí-
tenek vele, s attól kezdve a 
szolnoki gyárban készül 
majd a házgyári lakásokba 
kerülő konyhabútorok több-
sége. 

Losonczi Pá! fogadta 
a kanadai delegációt 
Losonczi Pál, a Népköz-

társaság Elnöki Tanácsának 
elnöke tegnap, szombaton 
délelőtt a Parlament' nándor-
fehérvári termében fogadta 
a hazánkban — Murial 
McQueen Fergusson asszony-
nak, a szenátus elnökének 
vezetésével — hivatalos lá-

togatáson tartózkodó kana -
dai parlamenti delegációt, 
szenátorokat, képviselőket. 
Ott volt dr. Beresztóczy Mik-
lós, a magyar országgyűlés 
alelnöke, valamint R. B. 
Edmonds, Kanada budapesti 
nagykövetségének ideiglenes 
ügyvivője is. 

36 üzietév 
A Magyar Nemzeti Bank közgyűlése 

A Magyar Nemzeti Bank 
szombaton tartotta évi ren-
des közgyűlését. Részt vettek 
a részvényesek képviselői, a 
Magyar Nemzeti Bank igaz-
gatóságának tagjai és a bank 
vezető munkatársai. 

A bank 1972-es üzletévé-

ről a Magyar Nemzeti Bank 

elnöke terjesztett elő jelen-

tést. 

Megállapította, hogy a nép-
gazdaság általános fejlődésé-
vel összhangban a bank üzlet-
éve is jó eredményeket ho-
zott. A párt és kormány gaz-
daságpolitikai döntéseinek 
megfelelően közreműködött 
a beruházási piac feszültsé-
geinek enyhítésében. Ered-
ményes volt az a törekvése 
is, hogy a tőkés valutavál-
ság negatív hatásait a ma-
gyar népgazdaság szempont-
jából semlegesítse. 

A kormány hitelpolitikai 

döntéseinek megfelelően a 

bank elősegítette a beruhá-

zások nagyobb koncentrálá-

sát és a bank által finanszí-

rozott, folyamatban levő be-

ruházások gyorsabb befeje-

zését. A készletfelhalmozás 
üteme lassult, az előző évi 
8,9 százalékkal szemben 
1972-ben csak 4,3 százalék-
kal emelkedett. 

Változatlanul nem kielégí-
tő a szerződési és fizetési fe-
gyelem. A negatív jelensé-
gek mögött végső soron a 
vállalatok közötti egyenlőt-
len gazdasági erőviszonyok 
húzódnak meg. 

A beszámoló a belső 
egyensúlyi helyzet javulásán 
kívül külgazdasági kapcso-
lataink kedvező alakulását is 
kiemelte A magyar népgaz-
daság a külkereskedelemben 
1972-ben jelentős aktívumot 
realizált. 

A Magyar Nemzeti Bank 

az ügyfélszolgálat ú j típusá-

nak kiépítését kezdte meg; 

tanácsokat, tájékoztatást 

nyújt a vállalatoknak gazda-

sági döntéseik kialakításá-

hoz. A közgyűlés a Magyar 

Nemzeti Bank 1972-es üzlét-

évéről szóló jelentést, a bank 

mérlegét és eredményelszá-

molását egyhangúlag jóvá-

hagyta. (MTI) 

Sajtó-
tájékoztató 

Tegnap szombaton a Dél-
vietnami Köztársaság buda-
pesti nagykövetségén sajtó-
konferenciát tartottak. A 
megjelent újságírókat 
Nguyen Thanh, a Dél-viet-
nami Köztársaság budapesti 
ideiglenes ügyvivője tájé-
koztatta az időszerű kérdé-
sekről. 

Elutaztak 
az amerikai 
szenátorok 

Szombaton elutazott Bu-
dapestről az amerikai sze-
nátoroknak az a csoportja, 
amely kétnapos látogatást. 
tett hazánkban. A vendége- | 
ket a Ferihegyi repülőtéren j 
Nagy János külügyminiszter- i 
helyettes, Szalai Béla kül- i 
kereskedelmi miniszterhe-
lyettes és Kallós Ödön, a 
Magyar Kereskedelmi Kama-
ra elnöke búcsúztatta. Ott 
volt Alfréd Puhán, az Egye-
sült Államok budapesti 
nagykövete. 

Howard Cannon demokra-

ta párti nevadai szenátor az 

elutazás előtt a repülőtéren 

interjút adott. A csoport tag-

jai nevében egyebek között 

elmondta: 

— Nagyon hasznos volt a 

Magyarországon tett látoga-

tás. Nagyra értékeljük, hogy 

találkozhattunk Fock Jenő 

miniszterelnökkel, Nyers 

Rezsővel, a Központi Bízott- j 

ság titkárával, Vályi Péter \ 

miniszterelnök-helyettessel és 

Péter János külügyminisz-

terrel. Nagyon érdekes, gyü-

mölcsöző eszmecserét foly-

tattunk a magyar vezetők-

kel: áttekintettük megbe-

széléseinken a kétoldalú 

kapcsolatainkat, e kapcso-

latokban a közelmúltban be-

következett javulást, és 

megvitattuk a még rende-

zésre váró kérdéseket, ame-

lyeknek a megoldása a Ma-

gyarország és az Egyesült 

Államok közötti kereskedel-

mi és gazdasági kapcsolatok 

kiszélesedéséhez vezetne. 

Delegációnk minden tagjára 

mély benyomást gyakorolt a 

magyarországi szívélyes fo-

gadtatás. A velünk eszme-

cserét folytatott magyar hi-

vatalos személyekkel együtt 

mi is érdekeltek vagyunk az 

országaink közötti kereske-

delmi kapcsolatokban, ame-

lyeknek javítására mindkét 

részről törekszünk. 

m á j u s l - r e 
A Széchenyi téren hangszórópróba, körös-körül virító 

tulipánok. Dolgos kezek rendezték el a virágágyásokat a 
munka ünnepére. Űjszegeden pedig már a majálisra ké-
szülődnek, amikor a nagygyűlés után hídszéles embertömeg 
vonul a ligetbe. Serénykednek a hivatalokban, intézmé-
nyekben is, készül a dekoráció, egyre több zászló leng a 
házak ormán. S nem pihennek azok sem, akiknek hagyo-
mányos ünnepe a május elseje: készülnek a felvonulásra 
a gyárak, üzemek munkásai. Egyre több gyár homlokán 
ünneplik a díszes feliratok a világot mindig újjáteremtő 
munkál. S hol a feliratok készülnek, a papírra vetődő nap-
sugarak azt a reményt keltik, hogy az ünnepi napot ünnepi 
napsütés fogja köszönteni. 

Az utolsó simításokat végzik az autóbusz-pályaudvar 
tetején a dekoratőrök 

— Vannak még megoldásra 

váró problémáink. Reméljük, 

hogy tudjuk majd fokozni 

kereskedelmi kapcsolatain-

kat, javítani az országaink 

közötti kommunikációt az el-

következendő esztendőkben. 

(MTI) 

Egy betű — tucatnyi villanykörte. Villanyszerelők dolgoz-
nak a jutaárugyár transzparensén 

Befejeződött a diákkörök 

konferenciája 
Szombaton eredményhir-

detéssel fejeződött be Deb-
recenben a tudományos di-
ákkörök XI . országos konfe-
renciája élelmiszer- és fa-
gazdasági szekciójának há-
romnapos tanácskozása. Az 
ország huszonkét egyetemi 
és főiskolai karáról több 
mint háromszáz résztvevője 
volt az ülésnek, s öt alszek-
cióban kilencvenhárom elő-
adás hangzott el. 

Dr. Ács Antal, a Debre-
ceni Agrártudományi Egye-
tem rektora záróbeszédében 

hangsúlyozta: a mostani di-
ákköri konferencia is bizo-' 
nyitja, milyen nagy lehető-
ség i vannak az ifjúságpoli-
tikai elvek gyakorlati meg-
valósításának. A nagyszámú 
előadás és vita igazolta, hogy 
a tanulást össze lehet kap-
csolni tudományos munká-
val, eszköze lehet a fiatalok 
tudományos gondolkodásra 
való nevelésének. 

A háromnapos konferencia 

a MÉM által alapított díjak 

kiosztásával ért véget. (MTI) 

Somogyi Káro lyné felvételei 

Ember nagyságú l-es tövében újabb s újabb felirat készül 
az újszegedi kendergyárban 

Dolgozók! Jó munkával előre a IV. ötéves terv megvalósításáért! 


